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Két víz között
Hetekig küzdöttek az emberek a hatalmasra 

duzzadt Tiszával, megfékezhetetlen ár öntött el 
falvakat, a visszahúzódó víz romokat hagyott 
maga mögött.

Az egész ország együtt érzett a károsultakkal. 
A természet ismét megmutatta erejét, az 
emberek pedig ismét szembesültek azzal, mi-
lyen végesek is védekezési lehetőségeik.

A tragikus tiszai árvíz napjaiban bizonyára 
sokan gondoltak arra itt a Csepel-szigeten, fe-
nyeget-e bennünket ehhez hasonló vész? Két 
nagy víz között mi védi meg életünket, ottho-
nunkat, értékeinket? A kérdést a Közép-Duna- 
Völgyi Vízügyi Igazgatóság ráckevei szakasz-
mérnökségén Dosztály László gátfelügyelőnek 
tettük fel.

„Az előrejelzések szerint a Duna vízgyűjtő te-
rületén a hóolvadás nem jelent veszélyt, de a fi-
gyelem nem lankadhat: itt is előfordulhat, hogy 
egy hirtelen erős felmelegedés és lezúduló nagy 
mennyiségű eső együttes hatásaként vagy más 
okból a Duna vízszintje a kritikus határ fölé 
emelkedik. Az általunk felügyelt terület -  melybe 
a Csepel-sziget is tartozik -  f ő  védvonalait 
1975-től 90%-ban megerősítették A tassi zsilip

és a makádi gátőrház, valamint a Szigetújfalu és 
Tököl közötti 5 km-es gátszakaszon a gát ma-
gasságából hiányzik fél méter. Ettől eltekintve a 
gátak megfelelőek így minősítették a f ő  védvo-
nalat az évente megismételt őszi felülvizsgála-
ton. A szakaszmérnökség gátőrállománya is 
megfelelő.

A területen lévő nyári gátak szerepe az, hogy 
az ártéren lévő mezőgazdasági területeket véd-
je. Ám 10 éve ezek leromlott állapotban vannak, 
az érdekeltek -  a földtulajdonosok -  pedig nem 
tesznek semmit a használhatóságuk érdekében! 
A másodrendű védvonal Makádtól Szigetszent- 
mártonig 24 km hosszan húzódik a fővédvonal 
átszakadása esetén kap szerepet lokalizációs 
töltésként.

Szigetbecse viszonylag előnyös helyzetben 
van, mert elég magasan fekszik, gátszakadás 
esetén az ár elsősorban a Duna közeli területe-
ket érné."

Egyre gyakrabban tapasztalható áradáshoz 
hasonló kártétel, amit a belvíz okoz. Erről Ko-
vács Zoltán csatomafelügyelő beszélt:

„Ahogy a folyók közelében pusztító árvizek, 
úgy a sok kárt okozó belvizek létrejöttében is tet-

ten érhető az emberi felelőtlenség! Valamikor a 
természettel értőn együttélők pontosan ismerték 
számon tartották a vizek járását, a káros meny- 
nyiségű vizeket gondosan kiépített és karbantar-
tott csatornákkal, árkokkal vezették el. Minden 
település rendelkezett iín. záportározókkal.

A közelmúlt időjárására az aszály volt jellem-
ző. A száraz periódusban az emberek mintha 
elfelejtették volna a régiek bölcsességét. Épít-
keztek oda is, ahol valamikor tó, mocsár volt. A 
kárpótlás során kimérték az egykori csatornákat 
is, gazdátlanul maradtak az üzemi vízelvezetők 
Sok helyen éppen az ismétlődő és egyre súlyo-
sabb belvízkárokat látva, most kezdik újra kiépí-
teni, üzembe helyezni a betemetett, elhanyagolt 
csatornákat, árkokat.

Szigetbecse belvíz szempontjából is jó  
helyzetben van. Szivattyútelepe automatikus 
üzemben véd a káros belvizek ellen. Az üzemi 
vízszintet eddig mindig tudtuk biztosítani."

Ha községünket illetően jó híreket hallhat-
tunk is a vízügyi szakemberektől, itt -  két víz 
között -  nem ringathatjuk magunkat csalóka 
biztonságba: újra fel kell fedeznünk a természet 
erőit tisztelő, okosan félő elődeink bölcsességét.
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Testületi ülések

• Rendelet az Önkormányzat 2001. éves költségvetéséről

• Előkészület a község általános rendezési tervének elkészítésére

• Lakótelkek kialakításáról tárgyaltak

2001. február 12.
Ezen a napon a képviselők testületi ülé-

sén a község 2001. évi költségvetése terve-
zetének vitájára került sor. Ez már a koráb-
ban elkészült anyag módosított változata 
volt. Napirenden szerepelt az általános is-
kola és a tóparti óvoda költségvetési terve-
zetének részletes vitája is. Az ezt megelőző 
érdekegyeztető megbeszéléseken született 
javaslatokat a polgármester ismertette, a 
pénzügyi bizottsági ülésen történtekről 
Pemmer István, bizottsági elnök számolt 
be. Fejesné Schwarcz Erzsébet a területé-
hez tartozó intézmények költségvetési ter-
vezetében javasolt, illetve szükséges vál-
toztatásokat ismertette.

A képviselő-testület mindkét anyagot 
részletesen megvitatta és határozott arról, 
hogy azokat rendeletalkotásra megfele-
lőnek minősíti, a módosításokkal átdolgo-
zott tervezeteket a következő, február 23-i 
ülésen végleges vitára kell előkészíteni.

* * *

A Makádi út 14. szám alatti, önkormány-
zati tulajdonú, lakott épület rendkívül ro-
mos állapotban van. A testület már koráb-
ban határozott arról, hogy azt, amennyiben 
megüresedik, újra kiadni nem szabad. A 
képviselők egyhangúlag úgy határoztak, 
hogy a gazdaságosan fe l nem újítható épü-
letet megüresedése után azonnal le kell 
bontani. A tervek szerint helyén kis parkot 
lehetne kialakítani.

* * *

Megvitatták a polgármesteri hivatal vé-
delmi rendszerének kiépítésével összefüg-
gő kérdést. A kiépítésre több cégtől kémek 
árajánlatot.

* * *

Döntöttek arról, hogy Kerekes László 
doktornak az iskolaorvosi ellátásért ka-
pott, hat éve változatlan javadalmát az az-
óta megnövekedett diáklétszám arányában 
megnövelik.

2001. február 23.

A képviselő-testület ülésének fő napi-
rendi pontja Szigetbecse Község Önkor-
mányzata 2001. évi költségvetésének utol-
só tárgyalása volt.

Először arról döntöttek, hogy az iskola 
és óvoda költségvetési terve az előzőekben 
tárgyaltaknak megfelelően építhető be a 
község költségvetésébe. Ezután beszámo-
lókat hallgattak meg a képviselők azokról 
a változásokról, melyek az eddig tárgyalt 
költségvetési tervezetet módosítják. Rész-
letesen megvitatták az így elkészült ter-
vezetet, majd rendeletet alkottak az önkor-
mányzat 2001. évi költségvetéséről. Ennek 
bevételi főösszege 247.930.000.- Ft, kiadá-
si főösszege: 247.930.000.- Ft. Az önkor-
mányzati hivatal tartaléka 45.169.000 Ft, 
ebből általános tartalék 8 millió Ft, céltar-
talék 37.169.000 Ft. A rendelet kihirdetése 
március l-jén megtörtént, végrehajtása fo-
lyamatos.

Törvényi kötelezettségnek megfelelően 
a működési és fejlesztési célú bevételek és 
kiadások 2001-2003. évi alakulásáról ké-
szült ún. gördülő tervezetet vitattak meg a 
képviselők és azt elfogadták.

* * *

A polgármester beszámolt a szennyvíz- 
beruházással kapcsolatos fejleményekről. 
A képviselők határozatot hoztak a beruhá-
záshoz benyújtott pályázattal kapcsolatban 
és a hat település közös tulajdonába kerülő 
szennyvízcsatorna-hálózatnak és szenny-
víztisztító művének közös beruházásban 
történő kivitelezésére, a beruházás lebo-
nyolítására vonatkozó társulási megálla-
podás jóváhagyásáról. A megállapodást a 
határozat értelmében a polgármester  
aláírta.

A képviselők jóváhagyták a társberuhá-
zói szerződést is, amit a polgármester az-
óta szintén aláírt.

Tárgyaltak az üzemeltetési szerződésről. 
Ennek alapján az elkészült művet a 
KEVEV1Z sikeres próbaüzem után egy évig 
üzemelteti, ezt követően erre a feladatra 
pályázatot kell kiírni. A testület ezt a 
javaslatot egyhangúlag elfogadta.

* * *

A következőkben határoztak arról, hogy 
a Makádi út 35. szám alatti (vegyesbolt) 
épületet az önkormányzat nem adja el, azt 
a szennyvízberuházás idejére bérbe adja az 
INNOTERV Rt.-nek.

* * *

A képviselők határoztak arról is, hogy 
nem járulnak hozzá ahhoz, hogy nyerőau-
tomatákat üzemeltessenek a Művelődési 
Házban.

* * *

Ráckeve és Térsége Foglalkoztatás-fej-
lesztési és Térségfejlesztési Társulást ala-
kított 1999 áprilisában. Dömsöd Nagy-
község polgármestere, a társulás elnöke a 
társulás közös megegyezéssel történő meg-
szüntetésére tett javaslatot, miután a meg-
állapodásban foglalt célok és feladatok a 
Csepel-szigeti Önkormányzatok Társulása 
keretében hatékonyabban megvalósítha-
tók. Ezt a képviselők megszavazták.

* * *

A képviselő-testület megismerte a Duna-
újváros Térségi Szilárd Hulladék Gazdál-
kodási Rendszer megvalósítását kezdemé-
nyező előterjesztést, annak céljaival azo-
nosult. Határozott arról, hogy e rendszer 
kiépítésére és működtetésére szerveződő 
regionális önkormányzati társuláshoz ala-
pító tagként szándékozik csatlakozni. Tevé-
kenyen kívánnak közreműködni annak ér-
dekében, hogy a rendszer mielőbb kiépül-
jön, majd gazdaságosan működjön. így 
Szigetbecse hulladékgazdálkodása környe-
zetkímélőbb lesz.

* * *

Az előző ülésen hozott határozat értel-
mében megismerve több árajánlatot, dön-
töttek arról, melyik cég végezze el a pol-
gármesteri hivatal riasztóberendezésének 
kiépítését.

* * *

Határoztak arról, hogy a Ráckeve és 
Térsége Beruházási Társulás tagdíját 
2001. évre 20.- Ft/fő/év összegben fogad-
já k  el, az elnökség javaslatának megfele-
lően.

2001. március 26.

Ennek a képviselő-testületi ülésnek 
egyik fő napirendi pontja az ivóvízhálózat 
bővítésének előkészítése volt. Döntés szü-
letett arról, hogy a költségvetés tartalék ke-
retéből készüljön el a sportpályától a Ma-
kádi úton bővítendő ivóvízhálózat kiviteli 
engedélyeztetési terve. A terv megvalósítá-
sakor a jelenleg is külterületen folytatódik 
az eddig kiépített hálózat.

* * *

Ugyancsak f ő  napirendi pontként tár-
gyalták a község általános rendezési tervé-
nek előkészítését. Most van ennek a leg-
jobb időpontja, hiszen 2003. év végéig ezt 
a tervet minden településnek el kell készíte-
nie. Szigetbecsén a szennyvízhálózat kiépí-
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tésével teljessé válik az infrastruktúra, így 
ennek ismeretében és birtokában lehet 
megkezdeni ezt a rendkívül fontos és idő-
igényes tervezést, ami évtizedekre megha-
tározza a település fejlődésének koncep-
cióját. A képviselők megkapták az egyik 
tervező ajánlatát. Felmerült részükről az 
igény, hogy más ajánlatot is szeretnének 
megismerni. Miután ez megtörtént, az ere-
detileg megismert tervező ajánlatát fo -
gadták el.

* * *

Tárgyaltak a most ismertté vált pályáza-
ti lehetőségekről és úgy döntöttek, hogy a 
költségvetésből önerőt biztosítanak 3 köz-
ségi pályázat (iskola, illetve óvoda tetőfel-
újítás és a komphoz vezető út építése), 
valamint civil szervezetek (sportegyesület, 
Nők Szigetbecséért Egyesület) által be-
adandó pályázatok tárgyában.

* * *

Tárgyaltak a szennyvízberuházás tár-
gyában megrendezendő fórum  előkészíté-
séről. (Ezt falugyűléssel összekapcsolva 
április 2-án megtartották.)

* * *

Előterjesztést vitattak meg a volt Csepeli 
HE bérleményeivel kapcsolatos, újonnan 
kialakított hétvégi telkek értékesítésének 
előkészítéséről. Úgy döntöttek, hogy a ki-
rályréti Dunasori üdülőterületen két telket 
meghirdetnek eladásra licittel. Kikiáltási ár 
telkenként 1,6 millió Ft.

* * *

Tájékoztatás hangzott el a szennyvízbe-
ruházásról. Az ülést követő napon történt a

beruházás indítását jelen tő bejárás. Ahogy 
haladnak a munkálatokkal, úgy szakaszon-
ként előre értesítenek minden lakost, meg-
beszélik az érintettekkel, mire számíthat-
nak az építés során.

* * *

Újra napirendre került a községi ismerte-
tő és üdvözlőtáblák témája. A testület dön-
tése értelmében megrendelik az ismertetett 
táblákat (egy-egy kétnyelvű üdvözlő, 
illetve elköszönőtábla, egy térképes infor-
mációs tábla).

* * *

A most érvényes rendezési tervben lakó-

telkek kialakítására kijelölt területről tár-
gyaltak. A Jókai utca, Akácfa utca között a 
Napsugár utcával párhuzamosan kb. 30 
építési telek alakul ki. Megismerték a te-
lekkialakítási tervet és azt elfogadták.

* * *

A volt élelmiszerbolt bérleti díját havi 
40.000.- Ft + áfában állapították meg.

* * *

A Nők Szigetbecséért Egyesület levélben 
felajánlotta közreműködését a község köz-
tereinek szépítésében. A testület köszönetét 
fejezte ki a felajánlásért és növényvásár-
lásra megszavazott 50.000.- Ft-ot.

A

Árverési hirdetmény
Szigetbecse Község Önkormányzat Képviseló'-testülete a 37/2001. (III.26.) számú határozatá-

val a Szigetbecse, királyréti Dunasoron levő 
2310/19 hrsz-ú, 444 m2 területű,
2310/18 hrsz-ú, 437 m2 területű

Dunapart melletti üdülőtelket árverés útján értékesítésre kijelölte. 

Kikiáltási ár: 1.600.000.- Ft
Árverés időpontja: 2001. május 17-én (csütörtökön) 14.00 óra 

Árverés helye: Polgármesteri Hivatal Szigetbecse, Petőfi S. u. 34.

Az árverés kezdetekor -  bánatpénzként - a kikiáltási ár 20 %-át letétbe kell helyezni a helyszí-
nen.
Az árverési nyertes vevővel 8 napon belül adásvételi szerződést kötünk, a vételár megfizetése 
után.
Az adásvételi szerződéssel kapcsolatos mindennemű költség a vevőt terheli.
A vételár tartalmazza az üdülőtelek elektromos-közmű ellátottságát is.
Értékesítési feltétel: A terület szükséges feltöltése során max. 10 tonna összsúlyú járművel 
végezhető a földszállítás.
Az értékesítéssel kapcsolatban bővebb felvilágosítás kérhető a polgármesteri hivatalban 
személyesen, vagy a 24/417-601 számú telefonon Losonczy Béla jegyzőtől.

Magasitz Lajos, polgármester

Szigetbe«*
Weisch

Ismerkedjünk 
a község

tervezett tábláival
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A HELYSZÍNI BÍRSÁGOLÁSRÓL
Az intézkedő rendőrnek törvény adta jo -

ga, hogy bizonyos esetekben a szabálysér-
tések egy részénél a szabálysértést elkö-
vetővel szemben helyszíni bírságot szab-
jon ki. A helyszíni bírság összege 500 Ft- 
tól 10.000 Ft-ig terjedhet. Az elkövetőnek 
jogában áll nem elfogadni a helyszíni 
bírságolás tényét, összegét. Ilyen esetek-
ben a rendőr közli az elkövetővel, hogy 
feljelentést tesz.

A rendőr a helyszínen készpénzt nem fo-
gadhat el. Adatlapot tölt ki, ezt aláíratja a 
szabálysértés elkövetőjével is, aki ezzel 
elismeri a szabálysértés tényét és elfogad-
ja a helyszíni bírságot. A rendőr egy máso-
lati példányt, valamint egy befizetésre 
szolgáló csekket átad az elkövetőnek és 
egyben felhívja a figyelmét arra, hogy az 
átadást követően 30 napon belül be kell 
fizetnie a bírságot. A központi nyilvántartó 
figyelemmel kíséri a befizetést, és ha a 
bírság összege a 30 napos határidő eltel-
tétől számított 15 napon belül nem érkezik

Szigetbecsén 1991 novemberében 56 
fővel, 15 csoporttal alakult meg a községi 
polgárőrség és ez azóta is eredményesen 
dolgozik.

Február 28-án tartották közgyűlésüket a 
polgárőrök. A közgyűlés keretében a la-
punkban többször ism ertetett SZEM  
(Szomszédok Egymásért Mozgalom) mega-
lakításának előkészítésére is sor került. 
Jelen volt Kovacsevics András a budapesti 
SZEM mozgalom vezetője, aki üdvözölte a 
helyi mozgalom megalakítását, javaslatok-
kal és egy film  vetítésével is segítette a 
mozgalomban résztvevők tájékoztatását. 
Ez a mozgalom a polgárőrség keretében 
szolgálja majd a lakosok biztonságát, a 
bűnmegelőzést. Magasitz Lajos polgár- 
mester beszámolt arról, hogy a polgárőr-
ség a Bűnmegelőzési Alapítványtól tavaly 
pénzt kapott. Többek között mobiltelefo-
nokat vásároltak, ezek segítik majd a 
SZEM mozgalmon belül is a kapcsolattar-
tást.

A közgyűlés elfogadta az előterjesztett 
alapszabály-tervezetet, erről határozatot 
hozott. M egválasztotta a vezetőséget:

meg, intézkedik az elkövető lakóhelye sze-
rinti jegyzőn keresztül a végrehajtási 
intézkedés megtételére.

így ne higgye senki, hogy a befizetést 
megúszhatja, mivel ha más mód nincs a 
behajtásra, akkor végrehajtást eszközölnek 
vele szemben. Tehát a megoldás nem az, 
hogy nem fizetjük ki a helyszíni bírságot, 
hanem az, hogy kérjük, a rendőr tegyen 
feljelentést. Eire a szabálysértési hatóság 
határozatot hoz, ez már fellebbezhető, így 
véleményünket el tudjuk mondani.

Kérek mindenkit, hogy legalább évente 
egy alkalommal a család tagjaival együtt 
szánjanak egy-két órát a KRESZ-ről tanul-
tak felelevenítésére, folyamatosan tartsák 
rendben járműveiket, figyeljék irataik ér-
vényességi idejét, így mi rendőrök keve-
sebb alkalommal kényszerülünk helyszíni 
bírságolásra, illetve szabálysértési felje-
lentésre.

Hetesi László 
rendőr alezredes osztályvezető

elnök Magasitz Lajos, elnökhelyettes Czár 
János, titkár Schmidt Mihályné lett.

Hetesi László rendőr alezredes a Rác-
kevei Rendőrkapitányság helyettes vezető-
je  megköszönte a polgárőrség tagjainak a 
rendőrségnek nyújtott segítséget. Beszá-
molt arról, hogy Szigetbecsén 1999-ben 
47, 2000-ben 53 bűneset történt, többség-
ben (80 %) az üdülőterületen (betörések). 
Úgy fogalmazott, hogy Szigetbecse más te-
lepülésekkel összehasonlítva csendes kis 
sziget, ez jórészt köszönhető a 10 éve mű-
ködő polgárőrségnek is.

Ez a tábla kerül a 
mozgalomban résztvevők kapujára

Spuri : Spuri Spurt
Bízunk a 

jó folytatásban
Március 11-én tartotta közgyűlését a Szi-

getbecse SE Schmidt Mihály, egyesületi el-
nök beszámolt az elmúlt időszak munkájá-
ról, a jövő terveiről és értékelte a labdarúgó-
bajnokságban részt vevő csapatok őszi 
szereplését.

Az egyesület gazdaságilag megfelelő kö-
rülményeket tudott biztosítani a sporttevé-
kenységhez. Köszönhető volt ez a szponzo-
rok, a szurkolók, mindenekelőtt a fő támo-
gató, Siegel Tibor segítségének. Az egyesü-
let az önkormányzattól is kap pénzt és sike-
rült a múlt évben 200.000.- Ft értékben pá-
lyázatot nyerni.

Már évek óta nyomasztó gond az öltöző 
állapota. Most új tetőt kap az épület, megtör-
ténik a külső vakolás és belül is igyekeznek 
szebbé, otthonosabbá varázsolni az öltözőt. 
A tetőszerkezet építésében nem csak a szur-
kolók vettek részt, segítettek a faluból olya-
nok is, akik nem tartoznak közéjük. Az elnök 
beszámolójában külön kiemelte W ágner 
József, Kelemen Zoltán és Riedl József 
mesterek önzetlen munkáját.

A hazai pályán veretlen felnőtt csapat a 
körzeti bajnokságban 13 együttes közt, az 
őszi forduló végén Ráckeve mögött egy 
ponttal lemaradva a második helyen állt. 
Örömmel nyugtázhatták a szurkolók azt is, 
hogy ellentétben a múlttal, amikor mindösz- 
sze egy becsei játékos szerepelt a csapatban, 
most már az együttes többségét helyi fiatalok 
alkotják. Kiállítás az őszi időszakban nem 
volt, ez is jelzi, hogy az edzőnek, Kelemen 
Józsefnek sikerült jó csapatszellemet és 
morált kialakítani.

Serdülő csapatunk a második évadot kezd-
te. Ősszel 15 együttes között a 8. helyen vég-
zett. A gyerekek szerepeltetése fontos fela-
data az egyesületnek, mert sportlehetőséget 
biztosít, emellett a sport nevelő hatású is, a 
csapat pedig utánpótlást ad a felnőtt együttes 
számára. A szülők is szívesen látják az egye-
sületben gyerekeiket, mert észlelik, hogy ott 
gonddal, szeretettel, felelősségérzettel fog-
lalkoznak velük.

A jó hangulatú közgyűlésen megfogalmazó-
dott, hogy a szép múltra visszatekintő egyesület 
a jövőben is szeretné folytatni a hagyományo-
kat. Megrendezi a húsvéti tojásfutást, a majálist 
és a búcsú bált, meghatározó szerepet vállal 
közösségek, emberi kapcsolatok kialakításá-
ban, kulturált szórakozás alkalmainak megte-
remtésével továbbra is meghatározó szerepet 
kíván vállalni a falu életében.

*

A lapzártáig megrendezett két tavaszi for-
duló felnőtt eredményei: Szigetbecse -  Szi-
getújfalu 3:2, Ráckeve II. -  Szigetbecse 5:2.

„Szigetbecse csendes kis sziget”
A polgárőrség közgyűlése
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Em lékezzünk

Elődeink húsvéti ünnepe
A húsvétot 325 óta az első tavaszi holdtölte utáni vasárnap ün-

nepli a kereszténység. Lemer Mária helytörténeti kutatásai alap-
ján írt tanulmánya felidézi elődeink szokásait. Van amit a gazdag 
hagyományból megőriztünk, van ami a modem kor igényei 
szerint átalakult, s van amit már csak a történészek, a kutatók írá-
sai őriznek meg az utókornak. Az alábbi tanulmány Szigetbecse 
régi húsvéti ünnepeinek hangulatát, szokásait eleveníti fel.

A húsvét előtti hétnek több neve van: nagyhét, passió hete, 
csendes hét.

A hét virágvasárnappal kezdődik. Ekkor szentelik a barkákat 
és Szigetbecsén ekkor énekelték először a templomban a passiót. 
A mise után körmenet 
vonult a falu körül. Ez a 
körmenet emlékeztetett 
Jézus bevonulására Jeru-
zsálembe. Az asszonyok 
néhány barkaágat a te-
metőbe vittek, a sírokra 
tűzték, a többit hazavitték 
és az ajtók fölött a nádte-
tőbe szúrták, hogy meg-
óvják a házat és lakóit a 
villámlástól. A néphit 
szerint ugyanis a szentelt 
barkának gyógyító és ol-
talmazó ereje volt.

Nagycsütörtökön szó-
laltak meg utoljára a ha-
rangok, majd -  a legenda 
szerint -  elrepültek Ró-
mába. Ezután a templom- 
toronyban kerepeltek.
Ilyenkor odahaza tilos volt énekelni, vagy lármázni. A templom-
ban a csengők is elnémultak, a ministránsok kereplőket ráztak.

A hatodikos fiúk feladata volt a szent sírhoz mohát gyűjteni. 
Fiúk áltak őrt ennél a sírnál óránkénti váltásban.

Nagypénteken egész nap szigorú böjtöt tartottak. Ezen a napon 
csak háromszor szabadott enni és csak egyszer jóllakni.

A nagypénteki szertartás azzal kezdődött, hogy a pap egy ideig 
a földön arcra borulva imádkozott, ezután énekelték el másodszor 
a passiót.

Napközben meglátogatták a szent sírt, mentek „Herrgott-
pussln.” A gyerekek szívesen mentek többször is, remélve, hogy 
akkor több húsvéti tojást kapnak. Ezeket nagypénteken, vagy 
nagyszombaton festették. A tojásfestés a XIII. század óta dívik, a 
piros szín valószínűleg Krisztus kiontott vérét szimbolizálja. 
Nagyanyáink a főtt tojást hagymahéjjal festették, majd szalonna-
darabkával dörzsölték be, attól szép fényes lett.

A nagyszombat tűz- és vízszenteléssel kezdődött. A templom-
kertben nagy tüzet gyújtottak. A fiúk a tűzhöz egy fadarabot (fa-
bábut) vittek, amit hosszú drótra erősítettek. A fadarabot elszene- 
sítették és hazafutottak vele. Ekkor égették el a szentelt barkát is. 
A hamuját a következő évig, hamvazószerdáig megőrizték. Erről 
a tűzről gyújtották meg a húsvéti gyertyát is.

Ezt követte a keresztkút megáldása. A pap keresztet vet a kút fö-
lé, belemártja a húsvéti gyertyát a vízbe és mindig magasabb han-

gon énekli: Szálljon le a kút teljességébe a Szentiéleknek ereje. 
Majd meghinti a jelenlévőket a megszentelt vízzel, aztán kereszt 
alakban szent olajat cseppent a vízbe. Régi szokás szerint ekkor 
keresztelték meg az újszülötteket.

A reggeli misén felhangzott a glória, felcsendült az orgona 
hangja, újra zúgtak a harangok, jelezték, hogy győzött az élet a 
halál fölött. A harangozás alatt megrázogatták a gyümölcsfákat, 
hogy a cserebogarak ne bántsák és ősszel gazdag termés legyen.

Az asszonyok egy fehér kendővel letakart tányéron sonkát, to-
jást, kenyeret vagy kalácsot vittek a templomba, hogy a pap meg-
szentelje. Ezen a reggelen a fiúk egy füles kosárral énekelve men-

tek házról házra. Az 
énekért tojást és kalácsot 
kaptak ajándékba. Szom-
bat délután a gyerekek 
fészket készítettek a hús-
véti nyuszinak a szalma-
kazalnál.

Szombaton a feltáma-
dási körmeneten a falu 
apraja-nagyja ott volt. A 
körmenet élén egy fiú vit-
te a keresztet, mögötte 
mentek a gyerekek, őket 
követték a férfiak. Azután 
következett a templom-
atya a feltámadott Krisz-
tus szobrával. Egy fiú a 
húsvéti gyertyát vitte, a 
négy férfi által vitt bal-
dachin alatt a pap haladt 
az Oltáriszentséggel. A 

baldachin előtt és mögött a nagylányok haladtak a templomi zász-
lókkal. Utánuk vonult a fúvós zenekar, a menet végén az asszo-
nyok vonultak. Lassan, énekelve mentek a falu körül. Az útke-
reszteződéseknél a pap áldást osztott. Amerre a körmenet elha-
ladt, az ablakokat virágokkal és égő gyertyákkal díszítették. A 
harangok zúgtak, míg a körmenet visszaért a templomba. A temp-
lomajtónál a zenészek a Te-deumot játszották, mindenki énekelte: 
„Grosser gott, wir loben dich” (téged Isten dicsérünk). A 
körmenet után otthon az asztalt fehér abrosszal terítették le, s 
ekkor tálalták fel a megszentelt sonkát. A gyerekek szaladtak a 
„fészekhez”, amelyben többnyire festett tojások és tojáscukrok 
voltak. Ez az ajándék akkoriban még nagy örömet okozott a ki-
csiknek. Néhány tojás még langyos volt, erre azt mondták a 
szülők: „Nézzétek, épp most volt itt a nyuszi, még melegek a tojá-
sok!” és a gyerekek ezt el is hitték.

Húsvét vasárnap volt a legnagyobb és legszebb ünnep. A 10 
órakor kezdődő nagymisén mindenki részt vett és ujjongva éne-
kelte: „Entstanden ist der heilige Christ, Alle-Alleluja” (Krisztus 
feltámadott, Alleluja).

Régen a tojásfutást húsvéthétfőn tartották, mivel a vasárnap 
olyan meghitt családi ünnep volt, hogy ezen a napon nem mentek 
kocsmába, vagy mulatozni az emberek.

Lerner Mária

Pap Jenő felvétele
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Faíugyűíés

Szennyvízberuházás -  túl az „első kapavágáson”
Április 2-án falugyűlésre és közmeghallgatásra gyülekeztek az 

érdeklődők a Művelődési Házban.
A képviselő-testületi üléssel egybekötött gyűlésen Magasitz 

Lajos, polgármester számolt be a testület, a bizottságok és a pol-
gármesteri hivatal 2000. évi munkájáról, a költségvetési gazdálko-
dásról és szólt az idei év terveiről.

A testület tavaly 15 ülést tartott, 133 határozatot hozott és 12 ren-
deletet alkotott. A képviselők munkájukat egész évben lelkiis-
meretesen végezték, sok időt és energiát fordítottak a község 
érdekében végzett tevékenységükre. A polgármester ezúton is 
megköszönte az augusztusban lemondott Czár János, képviselő 
munkáját és bemutatta a választás eredménye alapján a helyébe 
lépett Schmidt Mihálynét. Elismeréssel szólt a polgármesteri 
hivatal munkatársairól, akik szorgalommal, szakszerű munkával 
szolgálták a falut.

Szigetbecse 2000 éves költségvetési gazdálkodása megbízható, 
kiegyensúlyozott és stabil volt. Hitelt nem kellett felvenni. A bevételi 
oldalon 156.861.000 Ft állt, (ebből saját bevétel 78.816.000 Ft). 
Kiadás összesen 148.758.000 Ft volt (ebből fejlesztés 23.373.000 Ft).

Az alapszolgáltatások zavartalanul működtek, beváltotta a hozzá 
fűzött reményeket a makádi iskolával létrejött oktatási társulás.

A fejlesztések sorában (ezekről lapunkban már korábban adtunk 
összefoglalót) elsődleges jelentőséget kapott a község legnagyobb 
beruházásának, a szennyvízberuházásnak az előkészítése.

A polgármester a továbbiakban beszámolt a tavalyi évben meg-
rendezett ünnepségekről, az eredményesen működő civil szerveze-
tek munkájáról és arról, hogy továbbra is jó  volt az együttműködés 
az egyházakkal, a gazdálkodó szervezetekkel, a vállalkozókkal, az 
üdülőhelyi bizottsággal, a felügyeleti szervekkel és a szomszédos 
településekkel. A közbiztonságról szólva a Szomszédok Egymásért 
Mozgalom (SZEM) fontosságát hangsúlyozta. A mozgalom helyi 
szervezetének megalakulása küszöbön áll, az előkészület során 
tapasztalható volt, hogy a falu lakossága egyetértőén fogadta a 
kezdeményezést.

Köszönetét mondott mindazoknak, akik munkával, anyagiakkal, 
egyéb segítséggel hozzájárultak a falu fejlődéséhez, szépítéséhez. 
Ezt az együttműködést, segítséget a jövőben sem nélkülözheti a 
közösség.

Az idei költségvetés biztosítja a kötelező alapszolgáltatásokat és van 
keret nem kötelező szolgáltatások támogatására is. A 2001-es év 
fejlesztési terveit (melyeket szintén részletesen ismertettük lapunkban) 
taglalva a polgármester hangsúlyosan szólt a község általános ren-
dezési tervéről, melynek idén elkészül az első üteme. A rendezési terv 
20-25 évre meghatározza a település fejlesztésének alapelveit, irányát, 
így különösen fontos, nélkülözhetetlen a terv készítésénél a lakosság-
gal való együttműködés, az együtt gondolkodás!

E beszámoló után Losonczy Béla, jegyző ismertette a polgár- 
mesteri hivatal működését. Építési engedélyezés (35 volt a köz-
ségben) mellett tavaly 160 felépítményes víziállás bontása történt 
meg, ennek előkészítése jelentős terhet rótt a hivatal munkatársaira.

Adóbevétel származott 560 építmény és telek, 320 gépjármű után, 
70 vállalkozó fizetett iparűzési adót. Jelentős adóhátralék nincs.

A jegyző felhívta a földterületet bérlők figyelmét arra, hogy a múlt 
évben be kellett jelenteni az általuk használt föld nagyságát, annak 
adatait. Emlékeztetett arra, hogy az adófizetőknek az adó tárgyában 
(gépkocsi, föld stb.) bekövetkező változást (eladás, vétel, bérlet) 15 
napon belül be kell jelenteni.

A múlt év során az iskola pénzügyi gazdálkodását és a polgármes-
teri hivatal pénzügyi feladatainak végzését független szakértő vizs-
gálta. A vizsgálat végső megállapítása szerint az ellenőrzött in-
tézmények pénzügyi munkája szakszerű, a pénzügyi fegyelem jó.

A beszámolók után a kérdésekben szó esett a helyenként felesle-
gesen készített vízelvezető árkokról, a „Zöld Szíves” gyerekek, a 
Nők Szigetbecséért Egyesület faluszépítő munkájáról, felajánlá-
sairól, a szigeti átjárók állapotáról, a temető területén a gépkocsik 
parkolásáról, az óvoda felújításáról, az orvosi rendelő előtti út ren-
dezéséről.

Nagy érdeklődés kísérte a falugyűléshez kapcsolódóan megtartott 
szennyvízberuházási fórumot. Lovas Antalné, a rendszer tervezője, a 
beruházás műszaki ellenőre, Bóka József a fővállalkozó igazgatója, 
Rácz Péter műszaki főmérnök és Fekete Tibor a beruházási társu-
lat elnöke várta a kérdéseket.

A beruházás hat község összefogásával jön létre. Összköltsége 
nettó 4,5 milliárd forint, ebből lakossági és önkormányzati hozzájá-
rulás egy milliárd forint. Közbeszerzési eljárás során egy hármas 
konzorcium kapta a kivitelezési feladatot, ebből Szigetbecsén az 
INNOTERV RT. végzi a vákuumos rendszer kiépítését.

Bóka József (INNOTERV RT.) úgy mondhatta el ismertetőjét, 
hogy néhány nappal előbb Szigetbecsén megtörtént a nagy beruhá-
zás „első kapavágása”. A munka tehát megkezdődött, a befejezésről 
a következők hangzottak el: ha nem adódik valamilyen rendkívüli 
eset, szeptember végéig a településen belül a teljes rendszer 
kiépítése és a helyreállítás befejeződik. Ekkor még nem helyezik el 
az aknákban a vákuum-szelepeket, csak miután a tisztítómű 
elkészül. 2002 január végén indul a próbaüzem, ez júliusban befe-
jeződik. A faluban lesz egy vákuumgépház, ez gyűjti a szennyvizet 
az egész községből és továbbítja Ráckeve irányába. A munkával sza-
kaszosan haladnak, az érdekeltekkel egy héttel előbb felveszik a 
kapcsolatot. Az érintett szakaszon az árkot kb. egy héten belül 
visszatemetik.

Kérdésekre válaszolva az igazgató elmondta, hogy a megbeszélé-
sek során igyekeznek minden lehetséges módon figyelembe venni az 
egyéni igényeket. A gerincvezeték mélyebben helyezkedik el, mint 
a telekhatáron belül kb. 1,20 m méter mélyen lévő, ott 1 m hosszan 
elhelyezett csővezeték. Innen a felhasználónak kell kiépíteni a 
vezetéket a házba. Ehhez igény szerint segítséget adnak (nagyobb 
mennyiség rendelése esetén olcsóbb csövet biztosíthatnak stb.).

Arra a kérdésre, hogy mikor számíthat egy-egy utca a munkálatok 
megkezdésére az volt a válasz, hogy most készül az ütemterv. Kérik 
a lakosokat, hogy egyéni igényeiket (pl. idényhez kötött szállítások, 
vállalkozók, gazdálkodók problémái) jelezzék a polgármesteri 
hivatalban. Ha egy mód van rá, ezek figyelembevételével haladnak a 
munkákkal.

A fizetés módjáról is szó esett. Havonta kell 1.260.- Ft-ot befizet-
ni, de egy csekken lehet több hónapot előre fizetni. Akinek van la-
kás-takarékpénztári szerződése, az választhatja az egy összegben 
való fizetést is. Felvilágosítást a társulatnál vagy a polgármesteri 
hivatalban adnak.

A szakértők és a polgármester egyaránt arról biztosította a jelen-
lévőket, a falu lakóit, hogy a lehető leggyorsabban orvosolják az 
építkezés során felmerülő problémákat, ezekkel forduljanak biza-
lommal hozzájuk. A várható és elkerülhetetlen kényelmetlenségek 
elviseléséhez kérték a türelmet és a megértő együttműködést.

pap
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Nagy kincsünk: az ivóvíz
Földünk, az emberiség jövőjét kutató tudó-

sok már régen figyelmeztetnek: ivóvíz kin-
csünkkel bűnösen, felelőtlenül bánunk, a jövő 
iránti közönnyel szennyezzük, mérgezzük a ta-
lajt, a felszíni vizeket, veszélyeztetve az utá-
nunk következő generációknak is életszükség-
letet jelentő -  a Földön véges mennyiségű -  
ivóvizet. A jövőért aggódó tudósok, természet- 
védők azt is hangsúlyozzák: ha az ember foly-
tatja a mai gyakorlatot, belátható időn belül az 
ivóvíz nagyobb kincs lesz, mint az arany...

Ma még, ha ivóvízre van szükségünk, a leg-
természetesebb mozdulattal nyitjuk ki a vízcsa-
pot, eszünkbe sem jut azon gondolkozni hon-
nan, mi módon jut a víz poharunkba, főzőfaze-
kunkba.

Mi megkérdeztük erről Szűcs László mérnö-
köt, a Szigetbecsei Önkormányzat ivóvízellátó 
intézményének vezetőjét:

-A  községben képviselő-testületi döntést kö-
vetően 1999. február 1-jén kezdte meg működé-
sét az önkormányzati vízellátó intézmény. 
Részlegesen önálló, pénzügyileg az önkor-
mányzat része.

Az addigi, ráckevei központtal működő kö-
zös üzemeltetési formáról önálló működésre 
való átállást természetesen nagy vita előzte 
meg, hiszen a döntés nagy horderejű volt. Le-
het-e ily módon biztosítani a folyamatos vízel-
látást, a megfelelő vízminőséget? Miután akkor 
már három másik községben voltam önállóan 
üzemeltetett vízellátó intézmény vezetője, a 
kétkedőknek is megnyugtató válaszokat és biz-
tosítékokat tudtam adni.

A helyi vízellátó intézmény azóta munkaterv 
alapján, sok korábbi hiányosságot megszünte-
tett. A község mindhárom kútjában korszerű 
szivattyú működik. Hosszú időszakra megala-
pozott a vízmű gazdaságos és biztonságos mű-

ködése. Megvalósult az üdülőterület ivóvízellá-
tása.

-  Hányán dolgoznak az intézménynél?
-  Kollégám, Schmidt László csőszerelő teljes 

munkaidős alkalmazott. Feladata a vízmű üze-
meltetése, karbantartása, a mérők cserélése, le-
olvasása, a díjbeszedés, a vízhálózat figyelése, a 
csőtörések kijavítása, az új fogyasztók beköté-
se, a rendellenes vízhasználat és a be nem jelen-
tett fogyasztóváltozások észrevétele, a gerinc-
vezetékek időszakonkénti átöblítése stb. O helyi 
lakos, elérhető a lakásán, vagy telefonon egész 
nap. Én részmunkaidőben alkalmazott ráckevei 
mérnök vagyok. Az én feladatom a fogyasztók 
adatainak nyilvántartása, a vízdíj számlák, a 
bekötési számlák elkészítése, a befizetések re-
gisztrálása, a tartozók írásbeli felszólítása, 
hatósági képviselet és adatszolgáltatás, a víz-
minőség havi ellenőriztetése, a nagyobb tételű 
anyagok és eszközök megvásárlása, a vízmérők 
javíttatása, a munkák irányítása, költségeink 
figyelése és tervezése stb. Telefonon én is szinte 
mindig elérhető vagyok.

-  Milyen időszakonként és ki ellenőrzi a víz 
minőségét?

-  Az ÁNTSZ Pest Megyei Intézetének labo-
ratóriuma végzi a minták vizsgálatát. A hálózat 
egy pontjáról havonta, a víztoronyból három 
havonta, a kutakból félévente vesznek mintát. 
Eddig a kezdeti időszakot leszámítva probléma 
nem volt.

-Mivel, milyen sűrűn, és hogyan fertőtlenítik 
a vizet?

-A  válasz meglepő lesz, soha és semmivel. A 
víz ugyanis 200 méternél is mélyebbre fúrt ku-
takból származik, amely a vizsgálatok szerint 
steril. Fertőtleníteni csak szivattyúcsere, vagy 
víztoronytisztítás után szoktunk, de a hálózatra 
való visszakapcsolás előtt a tisztítóanyagot

kiöblítjük. Ritkán előforduló gerinccső javítás 
esetén is öblítés a tisztítás módja.

-  Mit gondol, a fokozódó környezetszennye-
zés veszélyezteti-e az ivóvíz minőségét?

-  Véleményem szerint nem. A mélyfúrású 
kutak vize, különösen ilyen kis népsűrűségű vi-
déken még biztonságban van. Éppen most kez-
dődik a községben a csatornahálózat kiépítése.

-  Ez milyen gondot okoz Önöknek?
-  Remélem minél kevesebbet, de az esetleges 

üzemzavar elhárítására felkészültünk.
-  Mennyit fejlődött a vízmű a két év alatt?
-  A gerincvezeték hossza kb. 80 %-kal nőtt, a 

fogyasztói létszám kb. megduplázódott, az elfo-
gyasztott víz kb. 75%-kal lett több. Mindhárom 
kút üzemképes, korszerű szivattyúval rendelke-
zik. Vízminőségi problémák nincsenek. Vettünk 
számítógépet és egy fűnyírót is.

-  Ezek szerint elégedett az eredményekkel és 
a körülményekkel?

-  Az ember sosem teljesen elégedett. Korrekt 
és konstruktív a kapcsolat az önkormányzattal 
és a kollégámmal, közösek a sikerek és az elért 
eredmények, de tudjuk azt is, hogy még nem 
mindenre futotta erőnkből és pénzünkből.

-  Mit üzen a fogyasztóknak?
-  Az idén igyekszünk utolérni magunkat a ré-

gi fogyasztóinknál lévő, lejárt hitelességű víz-
mérők kicserélése tekintetében, de türelmüket 
kérjük. A meghatározott sorrend: a meghibáso-
dott és olvashatatlan mérők soron kívüli cseré-
je, majd a beszerelés óta eltelt idő adja a továb-
bi sorrendet. Új fogyasztóink részére korszerű 
anyagokból, önköltséget alig meghaladó áron 
készítettük a bekötéseket, reméljük örömükre. 
A fizetéssel elmaradt fogyasztóinkat kérjük, 
rendezzék tartozásukat, türelmünk véges.

Ha a vízműrendszerben bármilyen problé-
ma adódik, hívjanak nyugodtan a jól ismert 
telefonszámokon. Schmidt László: 
06-20/3375466, Szűcs László: 06-30/9213304
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* HÍREK * HÍREK * HÍREK *
Eboltás

Aki elmulasztotta április 10-én kötelező eboltásra 
vinni kutyáját, pótolhatja ezt április 24-én (kedd) 
16.00 -  18.00 óráig. Az oltás díja 800.- Ft, mely 
összeget a helyszínen (polgármesteri hivatal mellet-
ti udvar) kell befizetni.

Személyi igazolvány csere
„Zsebbe vágó” lehet, ha valaki nem figyeli, mikor 

jár le személyi igazolványának (újabb nevén: 
személyazonosító igazolvány) érvényessége. A 
lejárat időpontja előtt 60 napon belül kérni kell az 
igazolvány cseréjét. Ha a cserét az érvényesség 
lejárta után kérik és nincs a kérelmezőnek egyéb 
hatósági igazolványa (útlevél, új típusú vezetői 
engedély) ideiglenes személyazonosító igazolványt 
kell kiadni. Ezért viszont az egyébként fizetendő 
illeték (1.500.- Ft) dupláját kell megfizetni!

Veszett rókák
Balesetek elkerülése végett a rókák számára légi 

úton veszettség elleni gyógyszert tartalmazó cso-
magokat dobnak le. Bár e csomagok tartalma nem 
méreg, kémek mindenkit, tartózkodjon e csomagok 
érintésétől.

tartalmazza egyéni és csoportos kiállításainak 
helyszíneit, időpontjait, utalásokat találhatunk pub-
likációiról és a róla szóló irodalomról, filmekről. A 
szócikk szigetbecsei vonatkozásokat is tartalmaz 
(André Kertész élete, szigetbecsei kiállítás 1984- 
ben, André Kertész fotómúzeum).

A lexikont haszonnal forgathatják azok is, akik 
rendszeresen látogatják a Keve Galéria kortárs 
művészeket bemutató kiállításait.

KÖR TV MŰSORRENDJE
Péntek 19 óra: új tartalmú krónika, sport percek 

(ism.), kék hírek (ism.), film 
Szombat 15 óra: krónika (ism.), sport percek 

(ism.), kék hírek (ism.)
Minden hónap első' és harmadik szombaton:

Ercsi mozaik 17.30-kor, Film 
Hétfő' 10 óra: krónika (ism.), kék hírek (ism).
19 óra: film
Kedd 19 óra: válogatás a Kör Tv régebbi műso-

raiból
Szerda 19 óra: krónika (utolsó ism.), kék hírek 

(utolsó ism.), sport percek (új tartalommal), Film 
Csütörtök 19 óra: válogatás a Kör Tv régebbi 

műsoraiból

Köszönet támogatásért
Könyvajánló

Fizt Péter szerkesztésében jelent meg a KOR-
TÁRS MAGYAR MŰVÉSZETI LEXIKON (Bp. 
Enciklopédia K.) immáron második kötete, melyben 
a világ egyik legjelentősebb fotóművészeként szá- 
montartott André Kertészről is olvashatunk. A mint-
egy kétoldalnyi anyag életéről, munkásságáról szól,

Köszönetét szeretnék mondani Bárány László-
nak, Kátai Péternek, Kausitz Károlynak, Kausitz 
Barnabásnak, Schwarczenberger Jánosnak, Papp 
Bélának, Kovács Imrének, Jankovics Ferencnek és 
Szűcs Vilmosnak az óvodában végzett szerelési 
munkálatokban nyújtott segítségükért.

Schmidt Mihályné 
óvodavezető

Segítsünk az árvízkárosultakon!
Emberek ezrei kényszerültek elhagyni otthonukat a tiszai árvíz kíméletlen pusztítása miatt. 

Elkeseredve nézik, amint elpusztul egy élet munkájának eredménye.
Kell, hogy legyen remény az újrakezdéshez! Erősítsük a hitet valamennyien, hogy lesz otthona 

minden bajbajutott embertársunknak.
SEGÍTSÜNK! Gazdasági társaságok és magánszemélyek támogatását egyaránt kérjük. Minden 

felajánlott forint jelentős segítség. Ha Ön segíteni kíván, átutalással megteheti ezt a Magyar Állam-
kincstárnál nyitott

10023002-01009349-50004009
számú alszámlára, vagy a Magyar Posta valamennyi fiókjában megtalálható utalványon, amely tar-
talmazza a fenti számlaszámot.

Nyilatkozat
Az árvízkárosultak megsegítésére a Ptk. 593-596.§-ai alapján a magánszemélyek, jogi személyek, 

valamint a jogi személyiséggel nem rendelkező gazdasági társaságok által nyújtott pénzbeli támo-
gatások közérdekű kötelezettségvállalásnak minősülnek. Ennek alapján a Magyar Államkincstárnál 
megnyitott „Segítsünk az árvízkárosultakon” elnevezésű számlára befizetett összegek után adóked-
vezmény vehető igénybe a közcélú adomány jogosultja által kiállított igazolás (az Szja tv. 3.§. 52. 
pontja, valamint a Tao tv. 7.§. (7) bekezdése) alapján.

a Magyar Köztársaság Kormánya nevében: 
Dr. Pintér Sándor belügyminiszter

Anyakönyvi hírek 

Születés

2001. február 18-án született 
Rácz Mária és Tepliczki Attila 

gyermeke Attila Péter

Elhunytak

Gyászoljuk az 
örökre eltávozottakat

Tóth Tibor
2001. február 12-én, élt 47 évet 

Lipsz Jánosné
2001. február 18-án, élt 93 évet

Schwarczenberger Nándor
2001. március 31-én, élt 61 évet

Grill András
2001. március 24-én, élt 50 évet

_ . ’vV
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Házasságkötésük 
50. évfordulóját

ünnepelték családjuk, rokonaik és 
barátaik körében 

2001. március 25-én 
Mészáros András 

és Parti Mária.
Az önkormányzat nevében Maga- 
sitz Lajos polgármester és Lo- 
sonczy Béla jegyző köszön- j  jy j *  
tötték virággal és emlék- 
lappal az ünnepeiteket. ,
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